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Ünneplő Gyülekezet! Kedves Testvéreim! 

 

2025-re fordulva a világ történetében egyre nehezebb megválaszolni ezt a 

kérdést: Mi a valóság? A sokak által ismert világ felborult, ennek egyik oka, hogy 

elfordultunk a valóságtól. Pár példát említve: régen még tudtuk mit eszünk, 

honnan van az élelem. Hol termett? Ki állította elő? Mit használt hozzá? Legyen 

ez alapanyag vagy már késztermék. Sokszor nem is fizettünk érte, hanem magunk 

állítottuk elő, ezáltal ismertük az értékét, mely nem mindig pénzben mérhető. Ma 

már az élet megannyi területe ismeretlen világba kalauzol Bennünket, virtuális 

világba, mely ezt jelenti: Nem valós! Virtuális világban élnek a fiatalok a 

játékokkal és a közösségi médiával. Virtuális pénz van a bankszámlánkon. 

Virtuális személytől kérhetünk segítséget a mesterséges intelligencia által. A sort 

lehetne még folytatni, de ebben a környezetben válik izgalmassá a kérdés: mit 

hogyan teszünk? Ki vagy mi határoz meg Bennünket az új világrendben? Hol a 

helye és szerepe az egyháznak, a gyülekezetünknek, az evangélium üzenetének? 

Mi is csak egy virtuális világ vagyunk, kiszakítva 1-2 órára a hétköznapi 

valóságból embereket, vagy ennél több és nagyobb a szolgálatunk? Nem 

egyszerű ma keresztyénként élni és az evangéliumot hirdetni kultúránkban, 

családunkban sem. Elmondani, hogy ez nem egy mese, eposz, monda, hiedelem, 

legenda vagy anekdota, de több, mint személyes, virtuális valóság, ami csak rám 

tartozik, nekem felépített algoritmus.  

Hiszem, hogy 2000 évvel ezelőtt a római birodalomban sem volt egyszerűbb 

Lukácsék számára, aki megírta az evangéliumot. A kérdés akkor és ma 

ugyanaz volt: Mi a valóság? Mi az a tény, ami nem inog, nem billenthető ki és 

sziklaszilárdan megáll? Az első keresztyének számára egyetlen ilyen igazság 

volt, amire az életüket is feláldozták, ha kellett: Jézus Krisztus a Szabadító, 

az Úr! Ez volt az egyetlen igaz valóság, amit személyesen átéltek és 

megtapasztaltak. Hitték, ez a valóság minden más valóságnak igazabb és 

nagyobb, mint amit az akkori kor hirdetett – a császár az Úr; a birodalom békéje 

a világ békéjét hozz el. Lukács erre tette fel életét, hogy megismerje és utána 

menjen ennek a valóságnak a bizonyítására. Így ír le olyan dolgokat, amit a 

másik 3 evangélista nem – Erzsébet és Zakariás történetei, Máriával kapcsolatos 

szülési előzmények, betlehemi pásztorok, Anna és Simeon a templomnál, Tékozló 

fiú és irgalmas samaritánus példázatai, Zákeus és az emmausi tanítványok 

történetei. Hihetetlen munka maradt ránk, irodalmi és történelmi szempontból is. 

Azonban nem emberi teljesítményen múlik az, hogy Jézus Krisztus úrrá 

legyen az életünkben, hanem Isten Szentlelkének munkáján. Megtapasztalni, 

hogy Isten ígéretei beteljesülnek, ahogyan Simeon öreg korában látta meg a 

gyermek Jézust a templomban. Felismerni az elveszettségemet, ahogyan a tékozló 

felismerte a disznó vájúnál. Szívből hálát adni Istennek azért a jóért, amivel 

kegyelmesen megajándékoz Bennünket, ahogyan Mária áldotta Istent. 

Megnémulni hitetlenkedésünkben, ahogyan Zakariás tette gyermeke 

fogantatásáról hallva. Buzgósággal keresni Jézust az életünkben, ahogyan Zákeus 

mászott fel a fügefára. Erőnkön felül szolgálva neki, ahogyan az emmausiak 

szaladtak, amikor a feltámadás valósággá vált számukra. Szolgálva a felebarátot, 

ahogyan az irgalmas samaritánus is tette, mert megtapasztalta, valaki nagyobb 

már megtette érte ugyanezt. Egy világvallások hindu kutatója egyszer a 

következőt mondta: „Képtelen vagyok megérteni, hogy ti misszionáriusok, miért 

tálaljátok Indiában a Bibliát úgy, mint egy vallásos könyvet. Ez nem egy vallásos 

könyv — és különben is számtalan vallásos könyvünk van már Indiában, semmi 

szükségünk még egyre! Ha a Bibliát olvasom, a világtörténelem, az egész teremtés 

és az emberiség története, s ilyenformán a történelemben cselekvő emberi személy 

felelősségének egészen sajátos magyarázatával találkozom. Ez egyedülálló. Az 

egész világ vallási irodalmában nem találunk hozzá hasonlót.” Ismerd meg még 

jobban Isten valóságának a leírását, hogy aztán észre vedd ennek a 

valóságnak a jeleit a világban, személyes életedben, a kapcsolataidban, a 

szolgálatodban. Az Élő Ige éve példáját hadd hozzam elétek. Egy évvel ezelőtt 

hirdette meg egyházunk az Élő Igére való még nagyobb odafigyelést, középpontba 

helyezést. Majd mi történt? Az Ige kilépett a megszokott keretekből és élni és 

hatni kezdett, kétélű kardként levágta azt, ami fölösleges és gyógyított ott, ahol 

fájdalmak és a bűn miatti széthullás volt. Lassan egy év távlatából csak így tudom 

értelmezni egyházunkkal és közvetve országunkkal történteket. Isten nem 

mondott le rólunk, megújulást akar, de előbb le kell tennünk mindazt, amit az Ő 

Igéje elé helyeztünk és újra az Ő szeretetét és hatalmát kell első helyre tennünk. 

Mi az egyetlen igaz valóság 2025-ben? Isten szeret Bennünket! Nem mondott 

le rólunk, egyházáról, református egyházunkról, családjainkról és Rólad 

sem. Jézus Krisztusban ezért lett Szabadítóvá és Úrrá. Ez az a valóság, amit 

csak a Szentlélek világosíthat meg előttünk, így a feladatunk elsősorban az, 

hogy Ő ragyogjon be bennünket. Minél nagyobb teret nyer életünkben Isten 

valósága, annál jobban tudunk Benne élni és hatással lenni a környezetünkre. 

Mire indít az Isten szeretete? Ismerd meg azt, aki ennyire szeret: járj utána 

Te magad is az igazságnak. Tedd fel a kérdéseidet és kérj választ rá Istentől! 

Lukács sok kérdést tehetett fel Mária esetében. Mikor tudta meg, hogy 



várandós? Elhitte? Miért ment Erzsébethez? Bizonytalansága miatt jöttek a 

pásztorok is? Mennyi áldás és hit származhatott ezekből a kérdésekből. Ne 

szégyelld, ha valamit még nem értesz Isten valóságából, rengeted minden 

majd csak odaát lesz világossá. De ebben az újévben arra is hív Isten, hogy 

induljunk el és járjunk utána az Ő valóságának, szeretetének, Jézus Krisztusban. 

J.Warner Wallace egy detektív, aki 35 éves korában ateistaként a hívő felesége 

mellett ült a templomban és felkapta arra az állításra a fejét, hogy Jézus a 

legokosabb ember, aki élt. A hit egy dolog, de a való világba ne keverjük bele 

Jézust - gondolta. Elszánta magát, hogy lebuktatja felesége számára ezt a rengeteg 

hazugságot és rendezi a fejét. A detektív szakma minden kérdését és eszközét 

bevetette azért, hogy az evangéliumok leírásait ütköztetve leleplezze az egyház 

hazugságait. Mire a végére jutott a nyomozásának egyetlen hazugságot 

leplezett le: a saját valóságát. Mint fogalmaz: Amikor erre rájöttem, 

számomra minden megváltozott. Hitelesen írt le engem, mint bukott, lázadó 

bűnöst, akinek ilyen Megváltóra van szüksége.  

Kedves Testvérem! Isten egy újabb évet nyitott arra, hogy az általa megmutatott 

valóságban, igazságban élj, nem csak most, de örökké. Tiéd már ez a valóság: 

Jézus Krisztus a Te személyes életed Szabadítója is? Ebben élsz, vagy csak egy 

virtuális világ ez számodra pár órára kilépve a való életből? Az úrvacsorában most 

szemmel láthatóvá lesz Isten valósága előtted is! Ha viszont már ezt éled 

valóságként, akkor igazítsd hozzá mindazt, ami körülvesz – családodban, 

munkahelyeden, kapcsolataidban, a személyes idődet! Engedd, hogy Isten Lelke 

Téged is vezessen felismeréseken, szolgálaton és kérdéseken keresztül is 

abban, hogy Isten szeretete és jósága tényleg mindennél nagyobb és 

valóságosabb ebben a világban. ámen! 


